
1

Protokół nr19/20
Komisji Spraw Społecznych

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 18 maja 2020 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych
kierowników oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych
Ewa Odulińska Obrady rozpoczęto 18 maja 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:04
tego samego dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było
7 członków komisji (obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez
potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja nieobecna radna Elżbieta Kozakiewicz).
Poinformowała, że obrady komisji są prawomocne. Komisja została przeprowadzona w trybie
określonym w art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020r. poz. 374, z późn.
zm.), za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams (w tym w siedzibie
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w sali konferencyjnej nr
229). Obrady odbywały się za pomocą za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego
Microsoft Teams oraz systemu eSesja.

Ponadto w posiedzeniu za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
uczestniczyli :

1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla;
2. Maja Dobber-Mrożek – zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw

Socjalnych i Zdrowia;
3. Agata Morkis – zastępca dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Kędzierzynie Koźlu;
4. Joanna Mazurkiewicz –radca prawny.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr 18 z dnia 20 kwietnia 2020 r.
4. Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu

,,Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok".
5. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2019 rok -

w zakresie działania komisji.
https://bip.kedzierzynkozle.pl/zarzadzenie/8682/zarzadzenie-nr-624-fn-2020

6. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.53.2019).

https://bip.kedzierzynkozle.pl/zarzadzenie/8682/zarzadzenie-nr-624-fn-2020
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7. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.55.2019).

8. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.66.2019).

9. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.67.2019).

10. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.68.2019).

11. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.70.2019).

12. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.73.2019).

13. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.74.2019).

14. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.75.2019).

15. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem
innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia
lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.65.2019).

16. Sprawy bieżące.
17. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że do proponowanego porządku
obrad wpłynęło: zarządzenie PM Nr 694/PMS/2020 w sprawie zatwierdzenia listy
wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie:
wprowadzenie do porządku obrad ww. zarządzenia oraz przyjęcie poszerzonego porządku
obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz
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porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:
3. Przyjęcie protokołu Nr 18 z dnia 20 kwietnia 2020 r.
4. Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu ,,Ocena

Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok".
5. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2019 rok -

w zakresie działania komisji.
https://bip.kedzierzynkozle.pl/zarzadzenie/8682/zarzadzenie-nr-624-fn-2020

6. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.53.2019).

7. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.55.2019).

8. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.66.2019).

9. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.67.2019).

10. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.68.2019).

11. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.70.2019).

12. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.73.2019).

13. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.74.2019).

14. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.75.2019).

15. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.65.2019).

16. Sprawy bieżące.
a) Zarządzenie PM Nr 694_PMS_2020_w sprawie zatwierdzenia listy wnioskodawców

uprawnionych do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony.
17. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu Nr 18 z dnia 20 kwietnia 2020 r.
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że projekt protokołu został
przesłany radnym na pocztę elektroniczną oraz znajduje się na sali obrad. Nikt nie zgłaszał
uwag. Zapytała, czy w tej chwili ktoś wnosi uwagi do ww. protokołu, wobec braku uwag
zaproponowała, aby komisja przyjęła protokół nr 18/20 przez głosowanie.

https://bip.kedzierzynkozle.pl/zarzadzenie/8682/zarzadzenie-nr-624-fn-2020
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Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 18/20 z dnia 20 kwietnia 2020 r. (6 głosów ,,za”).
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Ewa Odulińska, Marek Piasecki,
Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Halina Mińczuk
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 4.
Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu
,,Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok" (sprawozdanie stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że komisji
zostało przedstawione sprawozdanie pisemne, przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.

Agata Morkis – zastępca dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie
Koźlu w nawiązaniu do sprawozdania pisemnego wprowadziła radnych w temacie.

Radna Grażyna Filipowicz zapytała o dane z strony 54 za 2019 r. sprawozdania o liczbę
miejsc w ośrodkach wsparcia który wynosi 530 a korzysta 728 czyli o 198 osób więcej
zapytała czy jest rozważane utworzenie domu dziennego pobytu, aby pomoc była
wystarczająca dla wszystkich zainteresowanych seniorów i ich rodzin. Zapytała czy w ciągu
roku nastąpiła rozbudowa sieci spółdzielni socjalnych które przygotowałyby niedrogie posiłki
dla seniorów. Zapytała czy jest w planach budowa mieszkań chronionych oraz ile osób czeka
w kolejce. Jak wygląda wsparcie dla seniorów w czasie koronawirusa gdy nie działają domy
dziennego pobytu.

Kierownik Agata Morkis wyjaśniła, że tabela wsparcia o której wspominała radna dotyczy
MOPSu oraz Domu Dziennego Pobytu dane wskazują różnice pomiędzy ilością miejsc a
pomiędzy ilością osób korzystających, różnica wynika z rotacji, gdyż część osób ma
wydawane decyzje na czas określony, kolejna część osób rezygnuje i korzysta z innych form
wsparcia dlatego w tej tabeli występują różnice. Kolejno odpowiedziała w temacie utworzenia
domu dziennego pobytu poinformowała, że co jakiś czas ten temat wraca i jest analizowany,
dodała że jak uspokoi się epidemia, podejmą rozmowy, gdyż zastanawiali się nad
utworzeniem na osiedlach peryferyjnych klubów seniora. Poinformowała, że Spółdzielnia
Pracy Socjalnej ,,Pszczółka” dostarcza posiłki dla seniorów, ale widzą potrzebę tworzenia
kolejnych spółdzielni. Obecnie spółdzielnia socjalna ,,Pszczółka” w ramach umowy z
Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej oraz w ramach przetargu opłaca seniorom posiłki
dla osób objętych programem który nazywa się ,,Posiłek w domu i w szkole”.
Na chwilę obecną zaspokajają potrzeby lecz jak najbardziej na terenie miasta widzą potrzebę
kolejnych placówek świadczących seniorom niedrogie posiłki. Obecnie posiadają 47
mieszkań chronionym jest kolejka osób oczekujących, w kolejce czeka 12 osób, niestety
przyjęcia zostały wstrzymane ze względu na epidemię. Dodała że takie jest oczekiwanie
mieszkańców oraz jeżeli będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych na tworzenie
mieszkań chronionych to takie działania będą podejmowane. Decyzją wojewody Domy
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Dziennego Pobytu zostały zawieszone w działaniu od 12 marca, na początku całkowicie
zamknięto placówki pozostając w stałym kontakcie telefonicznym z seniorami. Wszystkie
potrzeby zgłaszane przez seniora i seniorów objętych usługami opiekuńczymi są realizowane.
Wystosowano pismo do wojewody w sprawie możliwości otworzenia dwóch kuchni w
domach dziennego pobytu, aby świadczyć posiłki, otrzymano odpowiedź pozytywną, więc
posiłki są dostarczone dla potrzebujących seniorów z zachowaniem wszystkich zasad
bezpieczeństwa.

Radna Grażyna Filipowicz zapytała czy są prowadzone rozmowy miedzy MOPS a
starostwem powiatem, aby powstał dom dla seniorów zależnych lub z otępieniem.

Kierownik Agata MOPS wyjaśniła, że MOPS nie jest nie jednostką właściwą, aby prowadzić
taką placówkę. Utworzenie takiego ośrodka należy do Powiatu. Podczas Miejskiej Rady
seniorów były sygnalizowane te potrzeby.

Radna Grażyna  Filipowicz poinformowała, że mieszkańcy mylnie mylą, że gmina może coś
w tej kwestii zrobić. Myślą, że to miasto może coś w tej kwestii zrobić więc należy
wytłumaczyć mieszkańcom, że w tej kwestii władny jest powiat również w sprawie
utworzenia zakładu opiekuńczego.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulinska poinformowała że radna ma rację gdyż mieszkańcy
myślą że te zadania należą do gminy a jednak służba zdrowia i opieka podlega pod Starostwo
Powiatowe. Komisja Spraw Społecznych przez wiele lat czyniła starania, aby usiąść wspólnie
do jednego stołu z przedstawicielami Starostwa Powiatowego i członkami Komisji Zdrowia i
porozmawiać w wielu tematach gdyż jest taka potrzeba a tematy są trudne.

Kierownik Agata Mortis wyjaśniła, że temat jest poruszany na każdym spotkaniu więc taka
potrzeba na pewno jest.

Radny Sławomir Wołkowiecki zapytał czy jakiś pracownik MOPSu lub senior pensjonariusz
DDP zapadł na chorobę koronawirusa.

Kierownik Agata Mortis wyjaśniła, że nie było zachowania wśród pracowników i
podopiecznych MOPS.

Radny Sławomir Wołkowiecki dodał, że skuteczność działania trwa w dyscyplinie której
poddali się również i seniorzy. I efekt jest pozytywny.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla poinformował, że jak
pojawią się warunki lokalowe i finansowe to będą dążyć do rozbudowy kolejnych domów i
mieszkań chronionych. Poinformował, że ilość domów dziennego pobytu jest duża, również
będą otwierać klub seniora na osiedlu, który jak się sprawdzi, to będą dążyć do ich
tworzenia. .

Radna Małgorzata Lipczyńska zapytał o zabezpieczenie pracowników MOPS.

Kierownik Agata Morkis wyjaśniła, że nie było zachorowań wśród pracowników i
podopiecznych, jednostka jest dobrze przygotowana posiadają środki dezynfekujące odzież
ochronną a seniorzy zostali poproszeni o pozostanie w domu. Pracownicy pracowali
częściowo zdalnie oraz częściowo na terenie ośrodka obecnie pracownicy wracają do pracy
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na terenie ośrodka, niestety ośrodek jest zamknięty dla beneficjentów, jeżeli podopieczni
przychodzą do ośrodka jest wyznaczone pomieszczenie w którym odbywają się spotkania tz.
punkt pierwszego kontaktu który jest odpowiednio zabezpieczony szybą oraz są dostępne
środki do dezynfekcji. Pracownicy są zabezpieczeni początki epidemii były trudne tak jak
wszędzie, było bardzo dużo lęków. Obecnie praca idzie poprawnie. Były pojedyncze sytuacje,
że pracownicy pozostawali na kwarantannie ale dotyczyły osób z współ mieszkających lub
współmałżonków którzy wrócili z pracy zagranicy do domu, wówczas pracownik musiał
odwieźć dwutygodniową kwarantannę również nieobecności spowodowana jest opieką nad
małoletnimi dziećmi. Obecnie praca przebiega sprawnie zadania są realizowane w terminie.

Radna Małgorzata Lipczyńska zapytała czy budżet MOPS jest wystarczający na zaspokojenie
potrzeb żywnościowych, gdyż bardzo wzrosły ceny żywności.

Kierownik Agata Morkis wyjaśniła, że dopiero postępowanie wskaże czy wzrost ceny jest
żywności i jak wzrosną koszty, postępowanie na warzywa, owoce, kiszonki, jajka
postępowanie robią co kwartał więc na kolejny kwartał kolejne postępowanie pokażę wzrost
cen dodała, że troszeczkę zostało zaoszczędzony w środków ponieważ kuchnie przez pewien
czas nie gotowały, więc myśli że zrównoważy to ewentualne koszty.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała dyskusję, że za chwilę sytuacja będzie
się stabilizować i działalność MOPS-u będzie otwierała się dla podopiecznych Zgodnie z
zachowanymi procedurami bezpieczeństwa i korzystając z środków dezynfekujących.
Podziękowała za obszernie przygotowane sprawozdanie i poinformowała że Komisja Spraw
Społecznych zapoznała się i przyjęła sprawozdanie.

Ad 5.
Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2019 rok - w zakresie
działania komisji (sprawozdanie wraz z załącznikami oraz opinią RIO stanowią załącznik do
nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisja otrzymała sprawozdanie
z wykonania budżetu miasta za 2019 rok wraz z załącznikami oraz dodała, że wpłynęła
pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, otworzyła dyskusję, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji podała pod głosowanie:
Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2019 rok - w zakresie
działania komisji (sprawozdanie wraz z załącznikami oraz opinią RIO stanowią załącznik do
nin. protokołu).

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie
z wykonania budżetu miasta za 2019 rok - w zakresie działania komisji.

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grażyna Filipowicz
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz
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Kolejno przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że przechodzą do
opiniowania wniosków dodając, że w większości dotyczą wniosków po wyrokach
eksmisyjnych z prawem do lokalu socjalnego.

Maja Dobber-Mrożek zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw
Socjalnych i Zdrowia poinformowała, że przedłożone wnioski dotyczą lokali socjalnych
osoby są po wyroku z prawem do lokalu socjalnego, proponują na wniosek Miejskiego
Zarządu Budynków Komunalnych, aby pozostawić osoby na tych samych mieszkaniach
socjalnych.

Prezydent miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że propozycja gminy oraz MZBK jest za
pozostawieniem mieszkańców na tych samych mieszkaniach socjalnych, co pozwala na
oszczędności gminie.

Radny Sławomir Wołkowiecki zapytał w temacie cykliczności powrotu tych ludzi na
mieszkania, gdyż są to ludzie po wyrokach i cyklicznie wychodzą i wracają, czy chodzi o inną
sprawę.

Wojciech Jagiełło wyjaśnił radnemu, że ww. wnioski dotyczą osób po wyrokach sądowych
eksmisyjnych, przede wszystkim sytuacji w której sąd orzekł o eksmisji z prawem do
mieszkania socjalnego, aby tej osobie nie remontować kolejnego lokalu i aby gmina nie
ponosiła kosztów Proponuję się wskazać to samo mieszkanie z którego został eksmitowany,
są to trudne sytuacje ponieważ osoby i tak dalej nie będą płacić a gmina nie ma na to wpływu
ponieważ sąd nakazuje dostarczenie mieszkania socjalnego.

Radna Halina Mińczuk poinformowała, że komisji zostały przedłożone wnioski
poinformowała, że w przedstawionych wnioskach we większości mieszkańcy płacą za
mieszkania socjalne na bieżąco, nie mają zaległości, tylko we 3 wnioskach rodziny posiadają
zaległości z płacenie czynszu pozostałe regulujące je na bieżąco. Zgodnie z wyrokiem sądu
gmina ma obowiązek przyznać mieszkanie socjalny, więc lepiej będzie pozostawić osoby w
tym samym lokalu po to, aby zaoszczędzić środki i nie wydawać na remont. Dodała, że wyrok
sądowy jest powodowany różnymi wydarzeniami z życia.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poprosiła o opinię mecenas czy każdy wniosek
należy głosować odrębnie czy można przegłosować je wspólnie.

Mecenas Joanna Mazurkiewicz wyjaśniła że proponuje poddać pod głosowanie każdy
wniosek osobno, gdyż dotyczy innej sprawy i innego gospodarstwa domowego.

Ad 6.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.53.2019).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
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Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 7.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.55.2019).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 8.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.65.2019).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz
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Ad 9.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.66.2019).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 10.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.67.2019).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 11.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.68.2019).
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
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Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 12.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.70.2019).
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 13.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.73.2019).
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.

Ad 14.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.74.2019).
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Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 15.
Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych
osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu
przeznaczonego do najmu socjalnego - (wniosek nr PMS.7143.1.75.2019).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję do wniosku, wobec braku osób
chętnych do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów:
6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Ad 16.
Spawy bieżące i wolne wnioski.
a)
Zarządzenie Nr 694/PMS/2020 PM KK z dnia 11 maja 2020 r. w sprawie zatwierdzenia listy
wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony.

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. zarządzenie

b) Radny Marek Piasecki zapytał czy są prowadzone rozmowy ze Starostwem Powiatowym w
Kędzierzynie-Koźlu w sprawie zwiększenia dostępności do świadczeń lekarskich w szpitalu
w Kędzierzynie szczególnie, pyta w zakresie rozszerzenie tej działalności. Pytanie zadaje
ponieważ mieszkańcy prosili go o interwencję. Zapytał czy jest podmiot który mógłby przejąć
część tych zadań szpitala oraz przejął część zabiegów dla zdrowych/nie zakażonych osób
mieszkańców.



12

Zastępca prezydenta miasta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że gmina nie ma możliwości w tym
zakresie, gdyż zakres dot. .służby zdrowia jest w zakresie Starostwa Powiatowego, który ma
wpływ i możliwości uruchomienia zabezpieczenia zakresie służby zdrowia i szpitala dla
mieszkańców. Dodał, że w dniu dzisiejszym ( tj. 18 maja) Minister Zdrowia poinformował, że
będzie się odchodzić od szpitali jednoimiennych jest około 300 szpitali jednoimiennych oraz,
że zostanie przywrócony normalne funkcjonowanie szpitala w Koźlu, więc pojawiła się taka
nadzieja w słowach ministra szczególnie w szpitalach w których nie ma za dużo chorych będą
wracać do normalnego funkcjonowania. Ponownie wyjaśnił, że gmina nie ma  wpływu natę
decyzję, mimo, że również prowadzą rozmowy.

Radna Małgorzata Lipczyńska uważa, że w naszym województwie funkcjonuje w Koźlu
jedyny szpital jednoimienny a minister zapowiedział, że w województwie w których/którym
istnieją dwa lub kilka szpitali jednoimiennych to będą one przekształcane. Przypomniała, że
w szpitalu w Koźlu obecnie jest ponad 50 pacjentów. Przypomniała, że wprowadzono zmiany
i w przychodni w Koźlu zrobiono mały punkt konsultacyjny, można się zgłaszać z drobnymi
urazami ranami, skaleczenia, złamaniami które wymagają interwencji chirurga lub ortopedy
powstał tak zwany minimalistyczny SOR. Uważa, że jest trudna sytuacja w obsadzeniu załogą
ponieważ punkt ma działać aż do 23:00, obawia się, że wszystko może poprawnie
funkcjonować aż do momentu zakażenia. Przypomniała, że ten wirus nadal jest niebezpieczny
i występuje duża możliwość zakażenia wszędzie. Lecz opieka tak zwana drobnego SOR
będzie zapewniona dla mieszkańców. Pozytywne jest że pacjenci bez strachu i niepokoju
odwiedzają swoje poradnie specjalistyczne tak jak było na wcześniej.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że również zamierzała podjąć ten
temat gdyż obecnie nie ma bardziej pilnej sprawy bieżącej niż przywrócenie normalnego
funkcjonowania szpitala w Koźlu, gdyż jest taka potrzeba wśród mieszkańców.
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała że szpital w Koźlu jest mieszkańcom
bardzo potrzebny przypomniała członkom komisji, że od 3 miesięcy to strażacy wielokrotnie
udzielali mieszkańcom pierwszej pomocy a obecnie rozpoczyna się sezon letni dla wielu osób
oznacza to omdlenia udary lub problemy z sercem a nie każdy ma możliwość samodzielnego
dotarcia do szpitala w Opolu. Przypomniała również, że brakuje karetek wówczas pierwsza
pomoc jest bardzo potrzebna. Przewodnicząca komisji przypomniała, że już na początku
epidemii  radni miasta wnioskowali o stworzenie SOR w szpitalu w Kędzierzynie przy ulicy
Judyma lecz nie zostało to zrealizowane a na ostatniej sesji powiatu w  kwietniu a radni
powiatowi  nie apelowali o to. Dlatego Rada Miasta może tylko w formie apelu poprosić
premiera o przywrócenie funkcjonowania szpitala w Koźlu gdyż żądają tego mieszkańcy
ponieważ brakuje dostępu do służby zdrowia i mieszkańcy nie czują się bezpiecznie .
Zdziwiło ją że na kwietniowej sesji radni powiatowi przyznali środki w wysokości
500 000,00 zł dla szpitala, który nie zabezpiecza podstawowej opieki dla mieszkańców
przecież szpital jest we władaniu wojewody więc pieniądze z powiatu nie powinny były tam
wpłynąć. Obecny czas nie jest dobry na przeprowadzenie tam remontów lub zakupów. Jest to
czas na zabezpieczenie opieki medycznej w lepszym stopniu dla wszystkich mieszkańców.
Zgłosiła uwagę, że w przychodni w Koźlu została otworzona doraźna pomoc w ramach
złamania lub stłuczenia a przecież w przychodni przy ulicy Harcerskiej dostępny jest rentgen
i tą lokalizację mieszkańcy wskazują za lepszą. Wyjaśniła radnemu Markowi Piaseckie mu że
są prowadzonej rozmowy ze Starostą jest wymieniana korespondencja lecz konkretne wnioski
i formy pomocy nie padają, lecz nie ma i żadnej współpracy z innymi kręgami działającej w
służbie zdrowia z innymi podmiotami działającymi na tym terenie które mogłyby
zabezpieczyć dodatkowe świadczenia medyczne dla osób zdrowych za ten okres. Lekarze
działający w podstawowej opiece medycznej również pisali pismo do Starostwa o ustalenie
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spotkania lecz nie doszło ono do skutku. Przewodnicząca poinformowała, że nie ma żadnej
współpracy starostwa w zakresie zabezpieczenia opieki zdrowotnej mieszkańców. Nie został
przedstawiony żaden plan działania przez starostwo a wszystkie informacje są pozyskane
tylko z mediów, Przypomniała radnym, że lekarze POZ obecnie załatwiają dużo więcej
spraw, nawet takie które nie leżą w ich kompetencjach. Dzwonią po szpitalach w innych
rejonach i szukają miejsc dla pacjentów i nie ma osoby która by tym pokierowała. A jeszcze
Starostwo Powiatowe ma zastrzeżenia i pretensje do lekarzy pomimo, że zabezpieczają ponad
80% problemów zdrowotnych społeczeństwa mieszkańców całego powiatu. A jeżeli wszyscy
lekarze zostaną skierowani do zabezpieczenia szpitala jednoimienne to obawia się, że opieka
zdrowotna dla mieszkańców nie będzie zachowana. Tak jak było w czasie świąt
wielkanocnych kiedy wykryto przypadek koronawirusa u jednego lekarza z lekarzy
działających na SOR i opieka zdrowotna na ten czas nie była zabezpieczona. Wówczas nie
było zabezpieczenia z SP ZOZ-u tylko pomoc medyczną zabezpieczały POZ. Na naszym
terenie działają placówki specjalistyczne oraz niepubliczne, które mogłyby zabezpieczyć na
ten czas problemy zdrowotne a niestety nie ma żadnej strategii działania.
Powtórzyła, że przecież powiat jest odpowiedzialny za koordynację wszystkich działań
zdrowotnych i zabezpieczenia opieki medycznej całego powiatu. A ze strony powiatu w tym
zakresie nie są podejmowane działania, obawia się, że przywrócenie szpitala covidowego do
normalnego funkcjonowania i nastąpi w ciągu 3 dni jak to wskazuje minister i dyrektor
szpitala. Nie wierzy w to. Poinformowała, że na Śląsku jest wykonywanych bardzo dużo
testów i gdyby taka sytuacja miała miejsce u nas, również wyniki mogłyby wskazywać, że
epidemia jeszcze nie wygasła. W dniu dzisiejszym proponuje komisji przyjęcie apelu do
ministra o przywrócenie funkcjonowania szpitalu w Koźlu który odczytał.

Radny Adam Oczoś poinformował komisję, że brał udział wraz z Przewodniczącym Rady
Miasta Ireneusz Wiśniewskim w spotkaniu na zaproszenie Starosty Powiatu, było to oficjalne
spotkanie. Oczekiwali konkretnych decyzji w zakresie przywrócenia opieki medycznej dla
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla i powiatu. Uczestniczący w spotkaniu dyrektor szpitala pan
Kończyło oraz starosta zadeklarował, że zostanie przygotowana informacja o dostępności do
usług medycznych, miała zostać przedstawiona do poniedziałku Niestety Przewodniczący
Rady Miasta poinformował, że nie otrzymał takiej informacji od starosty Powiatu, wiec były
to puste słowa bez pokrycia. Uczestnicząc w spotkaniu zażądali od starosty, aby zorganizował
przez powiat koordynacje działań  zakresie realizacji usług i dostępność do specjalistycznych
usług  i opieki medyczne, począwszy od POZ oraz również poprzez niepubliczne podmioty w
które można byłoby wykorzystać. Brakuje działań koordynujących przez powiat wtedy
dostępność do usług medycznych dla mieszkańców byłaby prostsza i nie musieliby chodzić
od jednej poradni do drugiej i szukać pomocy specjalistów. Nadal wraz z Przewodniczącym
Rady Miasta oczekują, że Starostwo wykona taką koordynacją lecz odniósł wrażenie, że nie
ma chęci i woli w tym zakresie ze strony starostwa.Nadal oczekują na konkretne propozycje i
działania starostwa gdyż radni miasta wychodzą z konkretnymi propozycjami lecz ostatecznie
pozostają one w kompetencji Starosty Powiatu. Z uwagą wysłuchał deklaracji pana dyrektora,
że szpital w ciągu 3 dni zostanie przywrócony do normalnego funkcjonowania lecz
sceptycznie podchodzi do tych decyzji bo obecnie nikt nie wie w jakim to czasie będzie.
Ponieważ do chwili obecnej nikt nie wie na jakiej zasadzie został stworzony, czy to było na
polecenie Wojewody. Radny złożył deklarację, że będą przekonywać Radę Miasta, że szpital
należy przekształcić w placówkę dostępną poprosił, aby komisja Spraw Społecznych poparła
to rozwiązania. Radny Adam Oczoś uważa, że w zakresie zabezpieczenia opieki zdrowotnej
powinna być współpraca pomiędzy powiatem a radą miasta. Przypomniał, że w szpitalu są
zlokalizowane specjalistyczne urządzenia medyczne które są obecnie niedostępne dla
mieszkańców. Poinformował że Powiat przeznaczył w ostatnim czasie 500 tysięcy zł na
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rozbudowę a w chwili obecnej podstawowe zabezpieczenie zdrowotne mieszkańców nie jest
zrealizowane, nie ma nawet opieki doraźnej. Dodał, że Przewodniczący RM wystąpił do NFZ
o informację co do dostępności do usług medycznych, szpitalnych jednodniowych doraźnych
w porównaniu do poprzedniego roku. Uważa, że nastąpił spadek dostępności do usług
specjalistycznych. W jego ocenie dostępności do usług specjalistycznych zmniejszyła się
nawet o 2/3 co sugeruje, że mieszkańcy związku z sytuacją covidową bali się korzystać z
usług  lub nie mieli dostępności do usług. W jego ocenie powiat powinien wykonać wszystko
nie patrząc przez pryzmat pieniędzy. Jest ciekawy ile otrzymują środków z tytułu szpitala
covidowego i łóżek covidowych. Przecież jest również kwestia nierealizacji kontraktów przez
szpital, który na świadczenie usług otrzymał środki w formie ryczałtu  a w obecnej sytuacji
ma ograniczony sposób ich wydatkowania. Ma wrażenie wraz z przewodniczącym Rady
Miasta, że nie zostaną podjęte takie działania. Poprosił członków komisji Spraw Społecznych
o poparcie apelu. Aby tym apelem spowodować że Starostwo Powiatowe podjęcia
skoordynowanych działań, aby strumień usług medycznych na terenie Kędzierzyna-Koźla był
w pełni skoordynowany dla pacjentów, aby usprawnić działania na rzecz mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Miasta Ewa Odulińska poinformowała, że w jej ocenie te decyzje się
przeciągną, w obawie przed kolejnym jesiennym atakiem wirusa, aby usprawnić dostępność
medyczną za wszystkich mieszkańców uważa, że przy ulicy Judyma musi zostać stworzony
zastępczy szpitalu oraz oddział ratunkowy. Gdyż obecny proponowane rozwiązanie w
poradniach chirurgicznych i ortopedycznych, pomocy medycznej w przychodni przy ulicy
Kozielskiej nie było dobrym rozwiązaniem w ocenie pracowników POZ i służby medycznej
ponieważ placówka przy ulicy Harcerskiej jest lepsza. Zastanawia się kto kieruje tymi
decyzjami że zapadają takie niekorzystne, z skoro nikt z nikim nie podjął rozmowy.
Informowała że w dniu 24 kwietnia Lekarze POZ zostało wystosowane pismo, aby
porozmawiać o problemie i do tej pory nikt tej rozmowy nie podjął. O to też mają żal.
Uważa że ma mieszkańcy mają prawo żądać aby Starostwo wywiązało się z koordynacji
służby zdrowia gdyż są za to odpowiedzialni.

Radny Sławomir Wołkowicki poinformował, że zamknięcie tak ogromnego specjalistycznego
szpitala było nie dobrym rozwiązaniem, zapytał czy jest taka informacja, ilu pacjentów
zmarło z powodu nie możliwości skorzystania z szybkiej pomocy specjalistycznej oraz
kolejno zapytał czy mieszkańcy zostali publicznie poinformowani gdzie należy szukać
pomocy z powodu dolegliwości lub chorób z powodu zamknięcia szpitala w Koźlu . Czy takie
wytyczne zostały opublikowane.

Przewodnicząca Rady Miasta Ewa Odulińska wyjaśniła, że statystyka o śmierci nie jest
prowadzona ale na pewno takie przypadki się zdarzyły. Przypomniała, że w drugim lub
trzecim tygodniu wirusa na stronie starostwa ukazała się publikacja gdzie były wskazane
poradnie specjalistyczne  oraz zostało wskazane, że należy się udać do szpitali ościennych.
Lecz nie było informacji, że ten szpital przyjmie pacjenta. Brakowało spotkań z
przedstawicielami POZ ze wskazaniem konkretnych działań, więc pacjenci w chwili
zagrożenia nie wiedzieli gdzie szukać pomocy i dzwonili do lekarzy pierwszego kontaktu
którzy wykonywali dużo telefonów do Narodowego Funduszu Zdrowia z prośbą o te
informacje. Wtedy coś w powiecie się ruszyło. Gdyż na miejscu niczego nie umieli się
dowiedzieć dopiero po interwencji Narodowego Funduszu Zdrowia powiat rozpoczął
działania na rzecz zdrowia mieszkańców . Lecz w dalszym ciągu nie podjęto rozmów z
lekarzami i radnymi Rady Miasta.
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Radna Małgorzata Lipczyńska wyjaśniła radnemu Sławomirowi Wołkowieckiego, że ta
sytuacja obnażyła ogromny brak koordynacji i działań służb medycznych, gdyż w takiej
sytuacji powinny były być przygotowane i wdrożone procedury medyczne według których
pracownicy powinni pracować i działać. Jest brak koordynacji działań pomiędzy gminą a
powiatem oraz pomiędzy powiatem a szpitalem oraz wewnątrz samego szpitala ta sytuacja
wskazała wszystkie braki, ma nadzieję że ta sytuacja nauczy w przyszłości. Przypomniała, że
wielu mieszkańców straciło możliwość przeprowadzenia zabiegów które mieli zaplanowany
badań specjalistycznych i niestety wszyscy ci ludzie trafili na koniec kolejek w innych
szpitalach. Nie przygotowano dla mieszkańców powiatu żadnej puli dodatkowych badań ani
dodatkowych miejsc, aby mogli zrealizować te badania. Kto zrekompensuje pacjentów
możliwości wykonania badania.  Przypomniała, że szpitalu w Koźlu do dyspozycji pacjentów
było 270 łóżek a maksymalnie chorych na koronawirusa było 80 lub około setki.
Szpital w Kędzierzynie-Koźlu musi się do tego przyznać, że nie posiadał takich procedur.
Ta sytuacja wskazała brak koordynacji osób zajmujących się koordynacją działań, którzy
powinni znać możliwości budynków wykonywanych badań i podstawowych działań by
wdrożyć natychmiast procedury.

Przewodnicząca Rady Miasta Ewa Odulińska poinformowała, że radna Małgorzata
Lipczyńska odpowiedziała radnemu na zadane pytanie.

Radny Sławomir Wołkowicki również uważa, że decyzja o zamknięciu szpitala w Koźlu
będzie trwać długo. On miał mieć wykonany zabieg na kolano, a od 4 miesięcy czeka i jest
bez pracy. Ludzie z dolegliwościami muszą szukać pomocy poza miastem i powiatem.

Radna Hanna Białas również poinformowała, że wielu mieszkańców utraciło możliwość
badań, a nie ma współpracy z powiatem. Proponuje wystosować otwarty list do wojewody lub
powiatu.

Przewodniczącą Komisji Ewa Odulińska zgłosiła apel:
w sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w przedmiocie zagwarantowania
mieszkańcom miasta Kędzierzyn-Koźle równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej.

Apel radnych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle do Premiera Rządu RP,
Parlamentarzystów Ziemi Opolskiej, Marszałka Województwa Opolskiego i
Wojewody Opolskiego zagwarantowania mieszkańcom miasta Kędzierzyn-
Koźle równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej.

W poczuciu wspólnej odpowiedzialności za bezpieczeństwo mieszkańców Kędzierzyna-
Koźla, apelujemy do przedstawicieli władz centralnych, regionalnych oraz Parlamentarzystów
Ziemi Opolskiej, aby wsparli swym autorytetem proces zagwarantowania mieszkańcom
miasta Kędzierzyn-Koźle  równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej.

W związku z przekształceniem Powiatowego Szpitala Zespolonego przy ul. Roosvelta 2
w Kędzierzynie-Koźlu w Jednoimienny Szpital Zakaźny, mieszkańcy naszej Gminy i całego
Powiatu zostali pozbawieni odpowiedniej, bezpiecznej opieki medycznej w zakresie
lecznictwa szpitalnego i specjalistycznego.
Powiatowy szpital w Kędzierzynie-Koźlu zapewniał opiekę lekarską dla prawie 100 tys.
pacjentów, dziś pełniąc ważną funkcję szpitala dla chorych na COVID – 19 został wyłączony
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z systemu opieki absorbując jednocześnie większość zasobów ludzkich medyków
co uniemożliwia bądź utrudnia organizacje alternatywnych ośrodków pomocy lekarskiej.
Samorząd miasta Kędzierzyn-Koźle uważa, że decyzja o zaadoptowania szpitala
powiatowego w Kędzierzynie-Koźlu jest błędna i apeluje o rozważenie ponownego
przywrócenia dotychczasowych funkcji szpitalowi w Kędzierzynie - Koźlu i przeniesienia
szpitala jednoimiennego w lokalizację, w której będzie możliwe zapewnienie alternatywnych
usług – np. miasto Opole gdzie istnieje możliwość równoległego funkcjonowania innych
szpitali.

Informujemy Pana Premiera, że mieszkańcy gminy Kędzierzyn – Koźle po wyłączeniu
powiatowego szpitala nie mają zapewnionego równego dostępu do świadczeń opieki
zdrowotnej.

W sytuacji podjęcia innych niż proponowane decyzje, dla zapewnienia minimum opieki
niezbędne jest stworzenie SOR-u zastępczego w szpitalu przy ul. Judyma.

Pamiętać należy, iż Kędzierzynie - Koźlu jest gminą z ciężkim przemysłem, w tym
chemicznym, który stwarza dodatkowe zagrożenie dla zdrowia. Ponadto około 25%
mieszkańców jest w wieku senioralnym, cierpiących często na dolegliwości kardiologiczne,
czy neurologiczne. Zbliża się okres letni, okres upałów, kiedy to te dolegliwości mogą się
nasilać. Obecnie nasi mieszkańcy zmuszeni są do korzystania z pomocy w szpitalach
powiatów ościennych. Niestety, dla wielu z mieszkańców, w tym, w szczególności nie
posiadających własnych środków transportu, dojazd taki jest wprost niemożliwy.
Zaś w przypadku braku karetki, bądź zbyt długiego oczekiwania na jej przyjazd, na pomoc
może być za późno.

Członkowie komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle poparli wyżej
wymieniony apel do premiera w zakresie przywrócenia działalności szpitala w Koźlu, jako
jednostki zabezpieczającej opiekę zdrowotną dla wszystkich mieszkańców miasta oraz
powiatu wnieśli drobne poprawki techniczne do apelu zaproponowanego przez
przewodniczącą kolejna przewodnicząca ostateczną treść apelu poddała pod głosowanie.

Głosowano wniosek w sprawie:
wniosek Przewodniczącej Komisji Ewy Odulińskiej nr 1 dot. przyjęcia apelu do Prezesa Rady
Ministra (Premiera) dot. przywrócenia pracy szpitala w Kędzierzynie-Koźlu..

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kozakiewicz

Komisja przyjęła ww. apel jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”).

Przewodnicząca Ewa Odulińska poprosiła o zgłaszanie propozycji zmian do ww. apelu do
dnia 22 maja br., zgłoszone propozycje zmian w apelu zostaną omówione na drugiej części



17

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych w dniu 22 maja br. (piątek) o godz.15:00.

Ad 17.
Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne
uczestnictwo w posiedzeniu i o godz. 18:04 zamknęła pierwszą cześć posiedzenia Komisji
Spraw Społecznych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI

Ewa Odulińska (-)

Spisała
A. Dworaczek


